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Referat LUU/LEU Pædagogisk Assistent  
Den 14.06.2024 kl. 10.00 – 12.00, afsluttende med frokost 
 
Sted 

SOSU-STV Skive afdelingen, lokale 2 
 

Deltagere 
Lone Rask Hansen – Skive Kommune, Udviklingskonsulent 
Pia Klostergaard – SOSU STV uddannelseschef 

Helle Damsgaard – SOSU STV, Kursus- og udviklingschef 
Gitte Hansen – FOA, faglig sekretær 

Therese Færch Christensen – SOSU STV, uddannelsesleder 
Inge Thorup, SOSU STV, underviser 
Emil Christian F Torpe – elevrepræsentant 

Emil Højriis - elevrepræsentant 
Lene Vestergaard Andersen – Skive kommune 

 
 
Afbud:   

Lene Vestergaard Andersen – Skive kommune 
Inge Thorup, SOSU STV, underviser 

Gitte Hansen – FOA, faglig sekretær 
 
 

Referent: Pia Klostergaard 

 
 

 

Punkt 1 

10.00 – 10.05 

Velkomst v. Pia Klostergaard 

 

 

 

Punkt 2 

10.05 – 10.40 

Temadrøftelse: Ny uddannelsesbekendtgørelse 

v. Therese Færch Christensen  

Sagsfremstilling Der er en ny bekendtgørelse på PAU, som er gældende fra 1. 

aug. 2024.  
Bekendtgørelse om erhvervsuddannelsen til pædagogisk 
assistent Bekendtgørelse om erhvervsuddannelsen til 

pædagogisk assistent (retsinformation.dk)  
 

Uddannelsesleder Therese Færch Christensen har været en del 
af den nationale arbejdsgruppe i forbindelse med udvikling af 
bekendtgørelsen, og hun vil på mødet redegøre for processen 

og opdraget i forhold til udviklingsarbejdet. 
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Derudover fremlægges status på implementeringen af den nye 

bekendtgørelse og uddannelsesordning på SOSU STV. 
 

Bilag Bekendtgørelse om erhvervsuddannelsen til pædagogisk 
assistent (retsinformation.dk) 

Indstilling Det indstilles, at LUU/LEU drøfter opmærksomhedspunkter i 
forbindelse med gennemgang af uddannelsesbekendtgørelsen 

og den lokale implementering samt tager orienteringen til 
efterretning.  

Referat Therese gennemgik bekendtgørelsen (oplæg sendes med ud 
med referatet) 
Følgende opmærksomheder drøftes:  

Lone Rask fremhæver Skive kommunes muligheder for og 
allerede eksisterende praksis ift. oplæringspladser inden for det 

specialiserede område. Emil Torpe tilkendegiver, at netop 
muligheden for oplæring inden for det specialiserede 
normalområde også skærper interessen for at søge arbejde 

inden for dette område.  
 

En opmærksomhed på at huske ”fællesskab” – det fremgår ikke 
så tydeligt i målene (benævnes som venskaber og sociale 
relationer). 

Generelt positivt med en opkvalificering af elevens kompetencer 
til selvstændigt at dokumentere og evaluere. 

 
Skolen er godt i gang med at udvikle og indtænke 
implementering af ændringerne i bekendtgørelsen. Der afprøves 

en ny tilpasningsstrategi med fokus på bl.a. ”den røde tråd” fra 
GF2 og Hovedforløb, differentiering, taksonomisk præcisering, 

simulation, samarbejde med oplæring/praksis i alle tre 
skoleperioder. 
 

Fagmålene fordeles således, at de går igen 1-2 gange i 
uddannelsen, herved sikrer vi også, at EUV2 eleverne også 

møder de væsentlige dele af de fagområder, som de ellers ikke 
har adgang til, da de har et afkortet forløb  

 
Therese oplæg vedhæftes i referat (bilag 1) 

 

 

Punkt 3  

10.40 – 10.50  

Status på samarbejdet med læreruddannelsen i Skive.  

v. Pia Klostergaard  

Sagsfremstilling Opfølgning fra sidste LUU/LEU: 

 
Processen omkring et udvidet samarbejde med 

læreruddannelsen i Skive, SOSU STV og Skive Kommune i 
forhold til at lave en særlig toning af den pædagogiske 

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2024/241
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2024/241
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assistentuddannelse mod læreruddannelsen har været på 

standby grundet VIAs udmelding om lukning af 
Læreruddannelsen i Skive.    

 
På mødet ønskes en drøftelse af, hvorvidt man ønsker 
processen genoptaget og på hvilken måde, dette i så fald skal 

finde sted.     
 

Indstilling Det indstilles, at LUU/LEU drøfter en eventuel procesplan 

Referat LUU drøfter de mange gode synergier ved at indtænke nye 

udviklingsmuligheder målrettet en læreruddannelse (og andre 
uddannelser).  

Der er dog mange ubekendte faktorer, som bør afklares, inden 
vi kan træffe gode beslutninger; herunder fremtiden for 
læreruddannelsen i Skive, fusion på SOSU STV, samt 

regeringens udmelding om ny ungdomsuddannelse   
Vi aftaler derfor at udskyde punktet til næste møde. 

 

Punkt 4 

10.50 – 11.05 

Aktuelle nøgletal på den pædagogiske 

assistentuddannelse 
v. Pia Klostergaard 

Sagsfremstilling SEVU udarbejder løbende datarapporter med fokus på tre 
fokusområder: Rekruttering, Fastholdelse og Kvalitet. 

Rapporterne præsenterer med udgangspunkt i de senest 
tilgængelige data fra BUVM for udvalgets uddannelser. 
Rapporterne viser udviklingen i nøglevariable, som bl.a. består 

af tilgangen, gennemførsler og frafaldet på uddannelserne.  
 

På mødes gennemgås rapporten med særligt fokus på de lokale 
nøgletal 

Bilag 1 Datarapport for FEVU's uddannelser April 2024  

Indstilling Det indstilles, at LUU/LEU drøfter rapporten og dernæst tager 

orienteringen til efterretning.  

Referat Rapporten gennemgås med følgende opmærksomheder: 

Vedr. tallene for antal fuldførelse s. 24 skal man være 
opmærksom på, at det store procentvise tal fra 2022 til 2023 på 
SOSU STV bunder i, at man i 2022 havde et hold EUV1 elever 

(og derfor i alt 30 fuldførelser på EUV og EUD) men det havde 
man ikke i 2023 (og derfor 17 fuldførelser på EUD)  

 
 

 
 
 

Punkt 5 
11.05 – 11.30 

Skolens selvevaluering: Bedre overgange  
v. Pia Klostergaard 
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Sagsfremstilling Selvevalueringen 2024 udspringer af resultaterne fra ETU og 

VTU gennemført i efteråret 2023. Resultaterne har været drøftet 

i skolens LUU/LEU samt ledergruppe og er landet på temaet 

overgange i skolens uddannelser samt sammenhæng i 

uddannelsesforløbet.  

Resultatet af årets elevtrivselsundersøgelse (ETU) viser, at vi 

har formået at bibeholde niveauet fra sidste år på alle 

parametre bortset fra parameteret ”fysiske rammer” og 

”praktik”, hvor vi er faldet en smule. Vi scorer højest på 

indekset ”læringsmiljø”, hvor vi ligger på 87, hvilket er en 

stigning fra 2022, hvor vi lå på 85. På de øvrige parametre, 

velbefindende, elevers motivation og indsats, selvvurderet 

elevperformance, uønsket opmærksomhed og praktik ligger vi 

på niveau med sidste år.  

Både i ETU og VTU kan vi se, at der er noget på spil, når vi 

dykker ned i de spørgsmål, der handler om overgange mellem 

skole og praksis.  

I virksomhedstilfredshedsundersøgelsen (VTU) 2023 på SOSU 

STV er resultatet overordnet positiv og SOSU STV er steget på 

alle overordnede parametre i tilfredshed. Når man dykker ned i 

resultatet er der enkelte spørgsmål, hvor vi er faldet i 

tilfredshed. Det drejer sig om de spørgsmål som handler om 

kendskab til hinanden skole og oplæring imellem samt 

sammenhæng mellem skole og oplæring.  

I skolens LUU er resultaterne drøftet og der er lagt vægt på, at 

videndeling mellem skole og oplæringsvirksomheder skal 

bidrage til at skabe bedre sammenhæng i uddannelsesforløbet 

for den enkelte elev, og dermed lette overgange mellem skole 

og forskellige oplæringsperioder. I skolens LUU/LEU identificeres 

der potentiale for en indsats på de gode overgange og 

samarbejde mellem skole og praksis.  

 

Indsatsen knyttes an til både SOSU-uddannelserne samt den 

pædagogiske assistentuddannelse. 

 

Med afsæt i ovennævnte ønskes en drøftelse af, hvad 
henholdsvis skole og arbejdsgiver identificerer som potentiale 

for bedre overgange?  

Indstilling Det indstilles, at LUU drøfter ovennævnte med henblik på 

beslutning om særlige indsatser til det videre arbejde med 
”gode overgange”  
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Referat Elevrepræsentant Emil Torpe foreslår, at der kigges på en 

yderligere beskrivelse og tolkning af målene, så det fremstår 
mere tydeligt for både skole og oplæring og eleven, hvad man 

lægger i målene.  
Emil foreslår også flere praksisbesøg/dage, så der opstår et 
bedre kendskab mellem vejledere/praksis og eleverne 

Lone nævner, at vi med fordel kan klæde nye vejledere endnu 
bedre på ved at lægge flere aktiviteter ind på vejlederdagene:  

Måske skal man udvide mødet mellem vejledere og elever til en 
hel dag og koble flere gode aktiviteter på.  
Måske kan der etableres et forløb, som finansieres gennem 

kompetencefonden.  
Der arbejdes videre med forslag og tiltag på næstkommende 

uddannelsesnetværksmøde.  

 

 

Punkt 6 

11.30 – 11.55 

Orienteringspunkter 

Sagsfremstilling Orientering fra: 
 

Arbejdsgiver 
Status på PAU24 optag: Der er optaget 19 elever samt to EUV1 

elever. 
Der er informationsmøde med eleverne på tirsdag 18.06.2024  
 

Lone har deltaget i ankerkommune netværksmøde, hvor man 
bl.a. drøftede FEVUs rapport samt ændring i adgang til SOSU-

uddannelserne for GF2-PA og pædagogiske assistenter.    
 
Lone har et ønske om at udvide LUU med et ekstra medlem 

uden stemmeret fra det specialiserede område. Afklares inden 
næste møde (Lone er ansvarlig).   

 
Lone refererer ansættelser i øvrige kommuner. Skive kommune 
er rigtig godt med.  

 
EUD ADM – Skive Kommune har nu købt et system, så man 

kan sende oplæringserklæringer m.m.  
 
Der planlægges forløb med KIDS for både elever og 

undervisere.  
 

Elever:  
Emil Torpe har fremhævet sine punkter under øvrige punkter. 
Emils hold afslutter her i juni/september – de har været glade 

for at være elever på skolen og føler sig godt behandlet. 
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Kursusafdelingen: 

Kursusafdelingen har indledt et samarbejde med et privat 
konsulentfirma i forhold til et forløb indenfor social- og 

sundhedsområdet.  
 
Grunduddannelser: 

De pædagogiske assistentelever har her i foråret deltaget i 
Royal Run samt Lykke Festival i Skive Kommune, med meget 

flotte tilbagemeldinger.  
 
Skolen er i gang med strategiproces, hvor eksterne 

samarbejdspartnere var inviteret ind på en strategidag med 
skolens personale. Selvom SOSU STV har indledt fusion med 

HF og VUC Skive/Viborg fortsætter strategiprocessen i 
efteråret.    
 

Der starter to EUV1 elever til august på den fleksible EUV1 
uddannelse.  

 
Fusion: SOSU STV har indledt fusionsproces med HF-VUC 

Skive/Viborg. Der er nu indsendt screeningsansøgning til 
ministeriet, som vi forventer svar på efter sommerferien. 
Dernæst skal der indsendes sammenlægningsredegørelse, som 

man kan forvente svar på medio januar 2025, hvorefter 
fusionen træder i kraft.     

 
Tak til Inge Thorup og Emil Torpe for deltagelse i LUU-LEU   

Referat  

 

Punkt 7 
11.55 – 12.00  

Opsamling, evaluering samt punkter til næste møde 
v. Pia Klostergaard 

Sagsfremstilling  

Referat Næste møde:  

Besøg af direktør Peter Møller Petersen vedr. fusion 
Samarbejde med læreruddannelsen  
Godkende skole- og oplæringsplaner for 2025. 

 
 

 
Frokost kl. 12.00  


